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اخبار فولاد

سیدرضا مرتضوی استاندار اصفهان 
در آیین افتتاح هفدهمین جشــنواره 
ملی فن آفرینی شیخ بهایی که ۲۰ و ۲۱ 
اردیبهشت ماه در هتل عباسی اصفهان و 
با حضور فعالان عرصه فناوری و نوآوری 
برگزار شــد، گفت: اصفهان با داشتن 
حدود ۶۰۰ شرکت دانش بنیان رتبه دوم 
کشور را به خود اختصاص داده و شهرک 

علمی و تحقیقاتی استان اصفهان در این 
زمینه نقش مهمی داشته است. در زمینه 
حمایت از زیست بوم فناوری و نوآوری، 
شــرکت فولاد مبارکه پیشگام است و 
صنایع گاز و پتروشیمی نیز به این عرصه 

وارد خواهند شد.
به گزارش خبرنگار فولاد، استاندار 
اصفهان اظهار کرد: شــهرک علمی و 

تحقیقاتی استان اصفهان در این زمینه 
نقش مهمی دارد و باعث جهت دادن به 
ایده های کارآفرینان و فن آفرینان شده 
که به همین دلیل، زیست بوم خوبی در 

این عرصه فراهم شده است.
وی افــزود: در این شــهرک حدود 
۹ هزار نفر از نخبگان اســتان شــاغل 
شده اند که به خاطر ظرفیت های علمی 

ایجادشــده و وجود فارغ التحصیلان، 
می تواند اشــتغال بیشــتری را در پی 
داشته باشد. اقتصاد آینده استان بر محور 
موضوعات دانش بنیان و گردشــگری 
است و همه جهت گیری ها در استان با 
وزن دادن به این دو مؤلفه انجام می شود.

وی خاطرنشان کرد: برای رسیدن 
به آینــده ای بهتر، شــهرک علمی و 
تحقیقاتی کمک های خوبی به استان 
کرده است. از سوی دیگر، فعالیت هایی 
در زمینــه مدیریــت شــهری برای 
پیاده ســازی فناوری و نوآوری انجام 
شــده و در زمینه های دیگــری نظیر 
صنایع خلاق نیز بسترسازی هایی در 
حال انجام است. مرتضوی تصریح کرد: 
مدیریت ارشد استان در دولت سیزدهم با 
درک اهمیت اقتصاد دانش بنیان، تلاش 
کرده مجموعه ها را مدیریت، راهبری 
و حمایت کند که با کمیته های قرارگاه 
دانش بنیــان می توانیم از مشــکلات 

دانش بنیان گره گشایی کنیم.
وی تأکید کرد: در جلسات متعددی 
با مجموعه هــای اقتصادی اســتان، 
مذاکراتــی صورت گرفته تــا به ایجاد 
ظرفیت هایــی برای تأمین و توســعه 
فناوری کمک کنند. در زمینه حمایت 
از زیست بوم فناوری و نوآوری، شرکت 

فولاد مبارکه پیشــگام است و صنایع 
گاز و پتروشیمی نیز به این عرصه وارد 

خواهند شد.

گسترش اقتصاد دانش بنیان با حمایت 
شرکت هایی نظیر فولاد مبارکه

مصلحــی، رئیس شــهرک علمی 
و تحقیقاتی اصفهــان در آیین افتتاح 
هفدهمین جشــنواره ملی فن آفرینی 
شیخ بهایی گفت: خدا را شکر می کنیم 
کــه اقتصــاد دانش بنیان بــا حمایت 
شــرکت های بزرگــی نظیــر فولاد 
مبارکه، امروز در ســطح استان و کشور 
گسترش یافته اســت. در این شهرک، 
۸۹۰۰ شــاغل وجود دارد که ۵۵۰ نفر 
از این عزیزان تحصیــلات دکترا دارند. 
علاوه بر این، شــهرک بودجه ناچیزی 
دارد؛ ولــی علی رغــم محدودیت های 
 موجود، دســتاوردهای خوبی را در آن 

شاهد هستیم.
رئیس شــهرک علمی و تحقیقاتی 
اصفهان بیان کرد: حدود ۷۰۰ شرکت 
دانش بنیان در شهرک در حال فعالیت 
هستند و بازگو کردن این موضوع انسان 
را به وجد می آورد. دســتاوردهایی که 
امروز در شــهرک تحقیقاتی می بینیم 
حاصل پژوهش و تلاش دانشــجویان، 

اساتید دانشگاه و شرکت های فناور برای 
تجاری سازی فناوری های جدید است.

وی افزود: این عزیزان عاشــق کار 
خود هســتند. البته گاهی با شکست 
روبه  رو می شــوند؛ اما نکته این اســت 
که برخی از دانشــجویان، اســاتید و... 
حتی جرئت ورود به این عرصه را ندارند 
که ایــن رویکرد شــرکت های فناور را 
ارزشــمند می کند. در کنــار فعالیت 
شرکت ها، صنایع و شرکت های بزرگ 
نقش مهمی در ســرعت بخشیدن به 
فعالیــت  دانش بنیان ها دارنــد. خدا را 
شکر می کنیم که اقتصاد دانش بنیان با 
حمایت شرکت های بزرگی نظیر فولاد 
مبارکه امروز در ســطح استان و کشور 
گسترش یافته است و اگر می خواهیم 
انفجار اشتغال زایی را شاهد باشیم باید 

به این عرصه بها دهیم.
مصلحی خاطرنشان کرد: باید فعالیت 
دانش بنیان را در همه کشور توسعه دهیم 
تا اصفهان به قطب فنــاوری و نوآوری 
کشور تبدیل شود و هرکس به فعالیت 
در این حوزه علاقه دارد استان ما را برای 
فعالیت انتخاب کند. استان اصفهان در 
زمینه های دانش بنیان و گردشگری، از 
ظرفیت های خوبی برخوردار است که این 

موضوع باید حتماً مورد توجه قرار گیرد.

استاندار اصفهان در جشنواره شیخ بهایی مطرح کرد:

ثبت رکورد کاهش مصرف سالانه غلتک پیشگامی فولاد مباركه در حمایت از زیست بوم فناوری و نوآوری اصفهان
در ناحیه نورد گرم فولاد مبارکه

با تلاش کارکنان نورد گرم فــولاد مبارکه، مصرف 
سالانه غلتک در این ناحیه با ثبت رکوردی جدید در سال 
۱۴۰۱ به کمترین میزان از ابتدای بهره برداری تا کنون 
رسید. در پی کسب این موفقیت، مصاحبه ای با برخی از 
رؤسا و کارشناسان این ناحیه، جزئیات و دلایل رسیدن به 
این رکورد را انجام شده است که ماحصل این گفت وگوها 

را در ادامه می خوانید: 
فرهادی، رئیــس گروه فنی ناحیه نــورد گرم فولاد 
مبارکه بیان کرد: رکــورد قبلی مصرف غلتک خط نورد 
گرم مربوط به ســال ۱۴۰۰ و به مقدار ۳.۵۷ میلی متر 
به ازای هزار تن تولید کلاف بود که این رکورد در ســال 
۱۴۰۱ به ۳.۳۹ میلی متر بــه ازای هزار تن تولید کلاف 
ارتقا یافته است. وی افزود: این دســتاورد مهم، به طور 
خلاصه با انجام فعالیت هایی نظیر برنامه ریزی مناسب 
تولید، سنگ زنی بهینه و کنترل دقیق کران غلتک های 
نورد، بارگذاری مناسب قفسه های نورد، بازرسی و نظارت 
مستمر فرایندهای کارگاه غلتک و... در این ناحیه حاصل 
شده است. فرهادی خاطرنشان کرد: این موفقیت را به 
کلیه همکاران، ذی نفعان و شرکای کسب وکار گروه فولاد 
مبارکه تبریک می گویم و از حمایت های مدیریت ارشد 
شرکت و سایر مدیریت های سازمان و همچنین زحمات 
بی دریغ تمامی همکاران ناحیه نورد گرم، پشتیبانی سایر 
نواحی و شرکت های پیمانکار تشکر و قدردانی می کنم. 
ملک زاده، رئیس کارگاه غلتــک نورد گرم فولاد مبارکه 
گفت: در ســال های اخیر، همکاران ناحیه نورد گرم با 
انجام اقدامات اصلاحی مستمر و مؤثر، موفق به کاهش 
چشــمگیر مصرف غلتک و حوادث شکســت غلتک 
گردیدند؛ به طوری که ۲۷ حادثه شکست غلتک در سال 
۱۳۹۸ به ۳ حادثه شکست غلتک در سال ۱۴۰۱ کاهش 
یافت. بدون شــک این موفقیت نتیجه اقدامات گروهی 
و مستمر از تمامی قسمت های کارگاه غلتک، تعمیرات 
و تولید خط نورد گرم بوده اســت که بدون وجود روحیه 
همکاری تیمــی در کنار تخصص افــراد حرفه ای قابل 
دست یابی نبوده اســت. همچنین توسعه ماشین های 
سنگ زنی غلتک، ارتقای فرایندهای نگهداری و تعمیرات 
در کارگاه غلتک، افزایش آماده به کاری تجهیزات، کنترل 
و نظارت مستمر فرایندهای سنگ زنی و تراشکاری و... از 
دیگر عوامل مؤثر در این موفقیت بوده اند. کاجی، مهندس 
فرایند ناحیه نورد گرم فولاد مبارکه اظهار داشت: عمده 
مصرف غلتک در ناحیه نورد گرم مربوط به خط تولید نورد 
گرم است؛ به طوری که مطابق با دستورالعمل، تعویض 
غلتک های کاری و پشتیبان در نورد مقدماتی و نورد نهایی 
در انتهای برنامه های تولیــد انجام می گیرد. همچنین 
در بین برنامه نورد برخــی از کیفیت های ویژه و خاص، 
تعویض غلتک های کاری قفسه های ابتدایی نورد نهایی 
نیز مجدداً انجام می گیرد. غلتک های نورد پس از خروج 
از خط نورد گرم، در کارگاه غلتک نــورد گرم در صورت 
لزوم تراشکاری می شود و پس از سنگ زنی و کران دهی، 
بازرسی و کنترل های لازم، جهت استفاده در خط نورد گرم 
آماده سازی می گردد. وی افزود: غلتک های مورداستفاده 
در فرایند نورد گرم در دسته حساس ترین و گران ترین 
تجهیزات مورداســتفاده در فرایند نورد قرار می گیرند. 
عملکرد مناسب آن ها همواره عامل مهم و تعیین کننده ای 
در رســیدن به کمیت و کیفیــت موردنیاز محصولات 
تولیدی است. ازآنجاکه غلتک ها، حین نورد تحت تأثیر 
انواع بارگذاری گســترده ازجمله خستگی مکانیکی و 
حرارتی قرار می گیرند، حوادث شکست غلتک ناشی از آن 
همواره یک چالش جدی در فرایند نورد به شمار می آید. 
این موضوع علاوه بر ایجاد آسیب های گسترده بر روی 
تجهیزات خط تولید و از دست رفتن غلتک، بر کیفیت 
محصولات نیز تأثیر منفی می گــذارد. مهندس فرایند 
ناحیه نورد گرم خاطرنشان کرد: به طورکلی، به منظور 
کنترل حوادث و آمادگی برای یک تجهیز مکانیکی، سه 
دسته اقدامات باید صورت گیرد که عبارت  است از: استفاده 
از جنس متناسب با شرایط بهره برداری، کاهش تنش های 
وارد بر تجهیز در حین بهره برداری و نهایتاً بهبود فرایند 
نگهداری و تعمیرات. به منظور کاهش حوادث شکست 
غلتک، هر سه دسته اقدامات در ناحیه نورد گرم در دستور 
کار قرار گرفت. در ابتدا مطالعه گســترده ای به منظور 
شناسایی خواص مکانیکی انواع غلتک ها از سازندگان 
مختلف صورت پذیرفت و براساس آن چیدمان غلتک ها در 
قفسه های نورد تعیین گردید. همچنین در جهت کاهش 
تنش های وارد بر لبه های غلتک، کران بهینه مبتنی بر 
تحلیل المان محدود در فرایند سنگ زنی اعمال گردید. 
نهایتاً در راســتای ارتقای فرایند نگهداری و تعمیرات، 
اقدامات مختلفی همچون بهبود روش سنگ زنی غلتک، 
انجام تست های غیرمخرب دوره ای، افزایش بازرسی های 
غلتک ها در قفسه، بهبود شرایط قفسه های نورد و... به 

انجام رسید.

فرایند پیاده سازی »مدیریت ایمنی فرایند« در فولاد مبارکه، 
با برگزاری جلسه مشترک مدیریت بهداشت حرفه ای، ایمنی و 
محیط زیست )HSE( و مدیریت ارشد خدمات فنی و پشتیبانی 

آغاز شد.
در این نشست مشترک که در سالن شاهد شرکت برگزار شد، 
حسین مدرسی فر، مدیر بهداشت حرفه ای، ایمنی و محیط زیست 
فولاد مبارکه گفت: یکی از حوزه های قابل بهبود در فولاد مبارکه 
که نقش بی بدیلی در ارتقای ایمنی بعد از موضوع ایمنی شغلی 

دارد، موضوع ایمنی فرایند است.
وی با تأکید بر اینکه طبق بررســی ها و مطالعات انجام شده 
بیشتر فولادســازان دنیا مقوله جدیدی به نام ایمنی فرایند را 
طراحی و پیگیری می کنند، گفت: با اتکا به دستورالعمل های 
این نظام تلاش می شود که از بروز حوادثی که احتمال وقوع آن ها 
کم است، ولی اگر اتفاق بیفتند، خسارات بسیار شدیدی به بار 
می آورند پیشگیری گردد. این در حالی است که فولاد مبارکه 
نیز نمی تواند ادعا کند که از بروز چنین حوادثی همواره در امان 

خواهد بود.
مدرســی فر تصریح کــرد: در این زمینــه با اســتفاده از 
آموخته هایمان از انجمن جهانی فولاد، به سمت استقرار نظام 

 )Process Safety Management( مدیریت ایمنی فرایند
حرکت کردیم. البته این کار را عملاً از سال ۱۳۹۸ در فولاد مبارکه 
آغاز کردیم، اما به دلایل شروع پاندمی کرونا، متأسفانه نتوانستیم 
این طرح را آن گونه که باید پیگیری و اجرا نماییم. با این حال در 
این فاز مصمم هستیم که با استقرار این نظام در فولاد مبارکه از 

بروز حوادث احتمالی سنگین تجهیزاتی پیشگیری کنیم.
وی در تشریح روند اجرایی این نظام در شرکت گفت: اکنون 
در مرحله تیم سازی و تشــکیل کمیته هایی به همین منظور 
هستیم تا بتوانیم نظام یادشــده را در تمامی واحدهای فولاد 
مبارکه مستقر سازیم؛ ازاین رو با برگزاری جلسات مختلف در 
تمامی نواحی تولیدی و خدمات فنی و پشتیبانی، تلاش می کنیم 
ضمن شناساندن این نظام ایمنی، شرایط شرکت را در این حوزه 

بهبود بخشیم.
مدرســی فر تصریح کرد: در حال حاضر، فــولاد مبارکه در 
موضوع ایمنی شغلی در شرایط بسیار خوبی به سر می برد و در 
شاخص هایی از قبیل ضریب تکرار و شدت حوادث، به گواه آمار و 
ارقامی که به ثبت رسیده، نسبت به سایر فولادسازان دنیا وضعیت 
خوبی دارد؛ اما ازآنجا که با هدف خود که رسیدن به حادثه صفر 
است فاصله داریم، تمامی اقدامات را به کار می بندیم تا به هدف 

موردنظر دست یابیم. کیانی رئیس ایمنی، بهداشت حرفه ای 
و آتش نشانی فولاد مبارکه هم افزود:  از ایمنی شغلی، موضوع 
ایمنی فرایند از چندین سال پیش در دنیا آغاز شده است و ایمنی 

شغلی را از این مقوله به طور کامل جدا کردند.
وی گفت: ایمنی فرایند روی چهار موضوع، حوادث مرتبط 
با آتش سوزی و انفجار، انتشار مواد سمی، مواد مذاب و شکست 
ساختاری متمرکز اســت اگرچه ممکن اســت این موارد در 
سازمان ها و کارخانه ها به ندرت اتفاق بیفتند اما در صورت بروز 
می تواند پیامدهای ناگوار بســیار بزرگی در پی داشته باشد و 
می تواند خســارت های مالی توقفات بسیار طولانی و صدمات 

زیادی به نیروی انسانی سازمان وارد آورد.
به گفته کیانی اگرچه شرکت های نفتی از سال ها قبل روی 
این موضوع کار کرده اند و دســتاوردهای خوبی هم رسیده اند 

اما به طور مشــخص برای فولادســازان به عنوان یک موضوع 
جدید در حال پیگیری و اجرا اســت. و فولاد مبارکه نیز به تبع 
سایر فولادســازان جهان به عنوان نخستین شرکت فولادساز 
کشور در این مســیر گام برداشته اســت. به نحوی که در این 
زمینه همکاری های بســیار خوبی با دانشگاه ها و شرکت های 
دانش بنیان دارد همچنین پروژه های متعددی با دانشگاه علوم 
تحقیقات تهران در دســت اقدام دارد و به طورجدی عملیاتی 
کردن ایمنی فرایند را در واحدهای مختلــف اعم از واحدهای 
احیا مستقیم، اکسیژن، هیدروژن، ایستگاه های گاز، کوره های 
نورد گرم و گالوانیزه، باکس آنیلینگ و فولاد سبا و به طورکلی 
زیرمجموعه های مدیریت خدمات فنی و پشتیبانی آغاز نموده 

است.
وی تصریح کرد: خوشبختانه جلسات به طور منظم از سال قبل 
در حال برگزاری است و به نظر می رسد نتایج پروژه های این حوزه 
تا پایان امسال مشخص شود. ضمن اینکه بر اساس کاستی سنجی 
که با دانشگاه انجام شده است، فاصله فولاد مبارکه با استاندارد 
مدیریت فرآیند در حوزه های مختلف مشخص شده است ازاین رو 
می توان برای فعالیت های موردنیاز و پیشبرد اهداف در این زمینه 

بهتر و سریع تر برنامه کرد.
کیانی گفت: با توجه به اهمیت موضوع، فولاد مبارکه مصمم 
است که نظام ایمنی فرایند را طی ســه تا چهار سال آینده در 

شرکت مستقر نماید.

آغاز »مدیریت ایمنی فرآیند« در شرکت فولاد مبارکه
نشست

مدرسی فر، مدیر بهداشت حرفه ای، ایمنی و محیط زیست 
فولاد مبارکه در جلسه ارتقای ایمنی پیمانکاران واحد تعمیرات 
مرکزی این شرکت با تأکید بر اهمیت مدیریت ایمنی پیمانکاران 
اظهار کــرد: مدیریت ایمنی فرایندی ترکیبــی از مهارت های 

مهندسی، عملیاتی و مدیریتی است.
جلســه ارتقای ایمنی پیمانکاران واحد تعمیرات مرکزی 
شرکت فولاد مبارکه، با حضور مدیران، رؤسای مراکز، مدیران 
عامل پیمانکاران و جمعی از کارشناسان حوزه ایمنی در سالن 

اجتماعات مرکز تحقیقات شرکت برگزار شد.
مدرسی فر، مدیر بهداشت حرفه ای، ایمنی و محیط زیست 
فولاد مبارکه در این جلســه با تأکید بر اهمیت مدیریت ایمنی 
پیمانکاران اظهار کــرد: مدیریت ایمنی فراینــدی ترکیبی از 

مهارت های مهندسی، عملیاتی و مدیریتی است.
وی در ادامه افزود: اطمینان از تعهد به مدیریت ایمنی فرایند، 

ایجاد سیستم ارزش یابی خطرات، تجزیه وتحلیل ریسک استقرار، 
حفظ سیستم مدیریت و کنترل ریسک، تلاش در راستای تعالی با 
بهره گیری از تجارب و آموزه های پیشین، بهبود مستمر در راستای 
اطمینان از اثربخشی سیستم، مدیریت ایمنی فرایند و برقراری و 
حفظ هوشیاری در سازمان در مورد آسیب پذیر بودن در مقابل 

مخاطرات از المان های مهم مدیریت ایمنی فرایند است.
مدیر بهداشت حرفه ای، ایمنی و محیط زیست شرکت فولاد 
مبارکه خاطرنشان کرد: حصول اطمینان از آگاهی پیمانکاران در 
خصوص روش های اجرایی سازمان و هم راستایی آن ها با اهداف 

HSE سازمان، از اهمیت زیادی برخوردار است.
وی ادامه داد: در نظر گرفتن برنامه های اســتاندارد ایمنی و 
ســوابق پیمانکاران، دانش مرتبط با ایمنی تجهیزات حفاظت 
فردی، مشخص کردن مســئولیت ها، روند آموزشی و بازنگری 
فرایندها ازجمله مهم ترین عوامل در تأیید صلاحیت پیمانکاران 

در شرکت فولاد مبارکه است. مدرسی فر با تأکید بر اهمیت واکنش 
در شــرایط اضطراری تصریح کرد: پیمانکاران باید از رویه های 
واکنش در شرایط اضطراری سازمان مطلع باشند و آن را رعایت 
کنند. ازجمله مهم ترین این موارد، اطلاع رسانی شرایط اضطراری 

مربوط به فرایندهای مشترک با پیمانکاران است.
وی با اشاره به اهمیت پیاده سازی مدیریت ایمنی پیمانکاران 
در مدیریت ایمنی فرایند اذعان داشت: بازنگری سیستم های 
تأیید صلاحیت و ارزیابی پیمانکاران، تدوین گردشکار عملیات 
هم زمان برای فعالیت های پیمانکاران و یکپارچه سازی منافع 
فولاد مبارکه و پیمانکاران از موارد مهمی اســت که باید به آن 

توجه کرد.
مدیر HSE فولاد مبارکه تأکید کرد: همچنین مشــارکت 
پیمانکاران در گزارش حوادث و سوانح و حوادث فرایندی و شغلی 
برگزاری Induction Safty قبل از شروع فعالیت و برگزاری 

دوره های آموزشــی مدیریت ایمنی فرایند بــرای آنان از دیگر 
موارد مهم در خصوص پیاده سازی مدیریت ایمنی پیمانکاران در 

مدیریت ایمنی فرایند در فولاد مبارکه است.
گفتنی اســت در ادامه این نشســت، کارشناســان ایمنی 
شرکت های کیان پارس اصفهان و پیشگامان فن اندیش تهران، به 
ارائه گزارشی از عملکرد ایمنی مجموعه های خود پرداختند و پس 
از آن نیز گزارشی از عملکرد ایمنی پیمانکاران تعمیرات مرکزی 
ارائه گردید و در بخش پایانی همایش از کارگران برتر ایمنی واحد 
تعمیرات مرکزی فولاد مبارکه و برخی از شرکت های پیمانکار 

این واحد تقدیر شد.

در جلسه ارتقای ایمنی پیمانکاران تعمیرات مرکزی مطرح شد؛

تأکید بر آگاهی پیمانكاران در دست یابی به اهداف HSE فولاد مبارکه

گزارش

میزان مصرف الکترود در ناحیه فولادسازی شرکت فولاد 
مبارکه در فروردین سال ۱۴۰۱ به میزان ۱.۷۶ کیلوگرم بر تن 
مذاب بوده که در فروردین ماه سال جاری به ۱.۶۰ کیلوگرم به 

ازای هر تن مذاب کاهش یافت.
با تلاش کارکنان ناحیه فولادسازی و بهینه سازی فرایند، 
مصرف الکتــرود ســایز ۶۰۰ میلی متــر در کوره های قوس 
الکتریکی فولاد مبارکه در فروردین ماه ۱۴۰۲ به ۱.۶۰ کیلوگرم 
به ازای هر تن مذاب کاهش یافت، در همین خصوص مسئولان 
و کارشناسان این ناحیه درباره علل کاهش مصرف الکترود در 

فروردین ماه چنین گفتند:

هاشمی، مسئول الکترود گرافیتی ناحیه فولادسازی 
و ریخته گری مداوم: میزان مصرف الکترود در مدت مشابه 
ســال ۱۴۰۱ به میزان ۱.۷۶ کیلوگرم بر تن مذاب بوده است 
که در فروردین ماه ســال جاری ضمن کاهش ۹.۱ درصدی، 

صرفه جویی قابل توجهی برای شرکت حاصل شده است.
کســب این موفقیت مهم حاصل تلاش جمعی همکاران 
ازجمله گروه فنی تولید، کارکنان تولید و تعمیرات کوره های 
قوس الکتریکی و همکاران بخش الکتــرود کوره های قوس، 
بهینه ســازی فرایند، کاهش توقفات و افزایش آماده به کاری 

تجهیزات و همچنین تنظیمات مداوم کوره ها بوده است.

ادیبی، کارشناس تولید کوره های قوس الکتریکی: 
در فرایند فولادسازی با کوره قوس، الکترود یکی از مواد مصرفی 
استراتژیک و گران قیمت محسوب می شود و کنترل مصرف و 
کاهش حداکثری آن از اولویت زیادی برخوردار است. در شرکت 
فولاد مبارکه نیز این راهبرد از ابتدا در دستور کار بوده و همواره 
تلاش می شود از پتانسیل های تجهیزات و کارکنان برای کاهش 
مصرف الکترود به بهترین شکل ممکن بهره برداری شود. نهایتاً 
در فروردین ماه به همت کارکنان پرانگیــزه و پرتلاش واحد 
کوره های قوس الکتریکی رکورد جدیدی در مصرف الکترود 

سایز ۶۰۰ میلی متر رقم خورد.

ذوالفقاری، کارشناس برق و ابزار دقیق کوره های قوس 
الکتریکی: یکی از مهم ترین و چالش برانگیزترین پارامترهای 
تأثیرگــذار بر مصرف الکتــرود، تنظیمات سیســتم الکترود 
رگولیشــن )Electrode Regulation( اســت. به همین 
منظور پارامترهای برقی و مکانیکی شامل جریان، ولتاژ، ضریب 
قدرت و سیستم هیدرولیک به صورت روزانه پایش می گردد و در 
صورت لزوم برای حفظ آماده به کاری این سیســتم ها، اقدامات 
اصلاحی لازم برنامه ریزی و اجرا می شود. خوشبختانه با وجود 
دانش، تجربه و همدلی کارکنان تولید و تعمیرات واحد کوره های 
قوس و دفاتر فنی ناحیه فولادسازی و ریخته گری مداوم، توانستیم 
با حفظ شرایط تولید ایمن، به این رکورد قابل توجه دست یابیم. 
دست یابی به این موفقیت بزرگ را به تمام همکاران در مجموعه 

بزرگ فولاد مبارکه تبریک می گویم.

ثبت رکورد کمترین میزان مصرف الكترود گرافیتی در ناحیه فولادسازی


